



Euskadi-Cubak, Kubarekiko adiskidetasun eta elkartasun elkarteak, 2014. urtean, 25 urte betetzen ditu jaio zenetik, munduan mota honetako existitzen diren 2000 baino gehiago elkarreftariko bat. Profil plural eta independente batetik, Euskal Herriko toki ezberdinatik eratortzen diren pertsonak, guztiak, Kuba eta bere Iraultzaren, eta sentsibilizazio politiko, garapenerako kooperazioan, lagunza material, difusio kultural eta informazio alternatiboan bezalako eremuetaan dibertsifikaturiko zereginen inguruan biltzen dituen erakundea da. Tresna guzti hauek bere oinarria elkartasun politikoan daukate, zeren eta Euskadi-Cubaren elkartasun ekintza guztiak, Kubatar proiektu sozialista eta antiimperialistarenganako baldintzarik gabeko babesa baitaukate helburutzat.

Euskadi-Cuba 1989 jaio zen. Garai gogorrak omen ziren, non Kubak bere historia iraultzaileko momenturik txarrenari aurre egiten baizion. Eremu sozialistaren eta Sobietar Batasunaren bukaera, era dramatikoan erori zen Irlaren zoriaren eta bere populazioaren bizi baldintzen gain. Momentu hartan, Euskadi-Cubak, nahiz Nazioarteko Kubarekiko Elkartasun Mugimenduak, bere akzioa, beti iturburu politikozkoa dena, dohaintza materialetan, elkartasun brigadetan eta kooperazio proiektuetan zentratu zen.

Gaur, Euskadi-Cubak, sentsibilizazio kanpaina garrantzitsuak eta proiekzio internazionaleko informazio iniziatiiba alternatiboak garatzen ditu, www.cubainformacion.tv ikus-entzunezko atariaren sustapena bezalakoa. Honez gain, hiri-nekazaritza, energia berriztagarri, osagintza komunitario, genero berdintasun eta beste hainbat proiektu bolumen handi bideratzen ditu, kubatar elkartea ezberdinekin.

Euskal Herrian, Euskadi-Cubak, gure herrialdeko beste erakunde eta kolektibo internazionalistekin ekintzak koordinatzen ditu. Eta bere fundaziotik 25 urte pasa ondoren, Irlarekiko elkartasuna garatzen jarraitzen dugu, zeren eta 90ko hamarkadaren hasierako kanpainatan esaten genuen bezala: “Blokeoa aurrera doa. Elkartasuna, ere”.

Euskadi-Cuba, 25 años

En 2014 se cumplen 25 años del nacimiento de Euskadi-Cuba, la asociación vasca de amistad y solidaridad con Cuba, una de las más de 2000 asociaciones de este tipo que existen en el mundo. Una organización que, desde un perfil plural e independiente, agrupa personas con diferentes procedencias políticas de Euskal Herria, unidas entorno a la solidaridad con Cuba y su Revolución, con una labor diversificada en campos como la acción de sensibilización política, la cooperación al desarrollo, la ayuda material, la difusión cultural o la información alternativa. Todas estas herramientas tienen en su base la solidaridad política, dado que toda la acción solidaria de Euskadi-Cuba tiene por objetivo el respaldo incondicional al proyecto socialista y antiimperialista cubano.

Euskadi-Cuba nació en 1989. Eran tiempos convulsos en los que Cuba se enfrentaba al peor momento de su historia revolucionaria. El fin del campo socialista y de la Unión Soviética cayó con estruendo dramático sobre el destino de la Isla y las condiciones de vida de la población cubana. En aquel momento, Euskadi-Cuba, como el conjunto del Movimiento Internacional de Solidaridad con Cuba, centró su acción, siempre de raíz política, en el envío de donaciones materiales, en las brigadas de solidaridad y en los primeros proyectos de cooperación.

Hoy, Euskadi-Cuba desarrolla importantes campañas de sensibilización e iniciativas de información alternativa con proyección internacional, como el impulso del portal audiovisual www.cubainformacion.tv, y canaliza, con diferentes organizaciones cubanas, un gran volumen de proyectos de cooperación, en sectores como la agricultura urbana, las energías renovables, la salud comunitaria, la equidad de género y otros.

En Euskal Herria, la asociación Euskadi-Cuba coordina acciones con otras organizaciones internacionalistas y colectivos sociales de nuestro país. Y 25 años después de su fundación, seguimos desarrollando la solidaridad con la Isla porque, como decíamos en las campañas de comienzos de los años 90: "El bloqueo continúa. La solidaridad, también".